
Lions Club Ry
DISTRIKT 106 B  DANMARK, Region 2, Zone 14

Jan Bardino, klubsekretær
Silkeborgvej 27, 8680 Ry.
Tlf. 20200657    E-mail: jan@bardino.dk

Referat af klubmøde 19. oktober 2022 kl. 18:30  i Ry Hallerne
 

Gæster: Helge Østergaard Jensen, Jim Kjøge
Forhåndsafbud fra: Jinli, Kim, Knud Martin, Mark, Torben

1. Velkomst, sang (Nu falmer skoven) og spisning, menu: Kyllingespyd med kartofler og
grønt, efterfulgt af kaffe og kage

2. Nyt fra præsidenten
● Vi har modtaget en tak for hjælpen i forbindelse med LCH’s Retro & Antik-messe, som

i øvrigt var en stor succes.
● Kim og Toke har været til “Midtvejsmøde” i Stoholm. Primært fokus var indsamlings-

og spilletilladelser. Det ser ud til at vi ikke behøver indsamlingstilladelse, når vi har
spilletilladelse i forbindelse med julebanko. Hvorimod vores involvering i Solbådene vil
kræve en indsamlingstilladelse. Lovgivning og regelsæt virker meget bureaukratisk og
helt ude at trit med arbejdet i humanitære organisationer! Måske kommer der nye
regler efter valget. Vi har stor opbakning fra Distriktet.

● Der vil være juletræstænding i Ry den 26/11, hvor vi forventes at hjælpe som vi
plejer, dvs. trafikregulering.

● Tillykke til Richardt, 80 år. Endvidere var der “nålepynt” i anledning af Lions-jubilæum
til Finn, 20 år, Ole Jensen, 35 år, og Jinli, 15 år. Tillykke til de tre.

● Vi har modtaget et nødråb fra Lions YCE om udsendelse af unge og tilbud om at være
værtsfamilie. Læs mere i medsendte bilag.

3. 3 minutter ved Karl-Erik
“De 4 værste timer i mit liv”, en beretning om hvordan livet pludselig kan skifte fra festligt
lag til dyb krise.
Heldigvis blev krisen overstået med godt resultat.

4. Præsentation af nye/kommende medlemmer
Helge Østergaard Jensen og Jim Kjøge
præsenterede sig selv.
Toke fortalt kort hvad vi gør i klubben med indsamling af penge, men også om socialt
samvær og vi ser frem til at de beslutter sig for at blive medlemmer!

5. Oplæg fra innovationsudvalget (bilag)
Jørgen Emil gennemgik det udsendte oplæg. Der blev spurgt og kommenteret livligt.
Nedenfor en opsamling for hvert forslag. Overordnet blev forslagene positivt modtaget som
noget vi kan kaste os over, hvis/når nogle af de nuværende aktiviteter ikke længere  kan
fortsætte. Vi har ikke umiddelbart kræfter til at udvide aktivitetsniveauet.

● OLTIMER-løb: Få inviteret én fra en klub der har erfaring med sådan et arrangement.
Morten skaffer en drejebog. Det kræver mindst 25 hjælpere!

● Adventure Race: Stort arrangement. Hvis vi skal gå ind i det, vil det måske være som
hjælpere for nogle andre der vil stå for arrangementet.

● Danseglæde: Hyggedans, en aktivitet der ikke kræver mange resurser. Lignende
findes muligvis i Skanderborg. Kan startes i mindre lokaler, fx Gnisten, og skaleres op
om nødvendigt.

● Foredrag: God ide, de foreslåede foredragsholdere er dog alle i den dyre ende.
● Banko ved Salten Marked: Det vil være udvidelse af vores aktionsområde, muligvis

endda overlap med andre klubber. Kan vi få input fra nogle af de tidligere
Them-lionsdlemmer? Hvis det er noget vi vil, haster det for at være klar til næste
marked i starten af sommerferien næste år.

Forslag og kommentarer flyttes til behandling i bestyrelsen.
En overordnet kommentar: “Vi skal samle penge ind til at dele ud, det er ikke et mål i sig
selv at lave arrangementer”.
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6. Aktiviteter
● Medlemshvervning

2 nye med i dag. Stadig lidt gang i at skaffe flere medlemmer.
Forslag om at stå i en nyindkøbt pavillon (som vi har fået penge til at anskaffe af
ISOBRO) ved Kvickly, bed om kontaktinformation med henblik på invitation til møde
på Gnisten.
Max kontakter LCH (Marianne) om fællesaktivitet.
Det blev foreslået at lægge flyers i naboers postkasser. Notér afsender tydeligt.
Det skal tydeliggøres på forsiden af hjemmesiden, hvad Lions er.
Vi skal have gang i FaceBook!!

● Julebanko
Som ventet/frygtet en del afslag for i år, men vi regner med at nå op på samme
annonceindtægt som sidste år, og vi har stort set også de nødvendige gevinster.
Opfordring til lidt mere information om status for de enkelte aktiviteter.

● Irsk Aften
Vi holder Irsk Aften den 18. marts 2023! Udvalgets budget er med som bilag. Aftaler
med Ry Hallerne er på plads. Orkester: Molly Malone fra Ry. Kvickly leverer maden.

7. Status omkring Solbådene ved Bent.
Bent gav en foreløbig status for sæsonen. Bådene er netop taget op for i år. Vores indsats og
pasning har givet positive tilbagemeldinger fra folk i byen og på havnen.
Som tidligere nævnt har der været en del nedbrud, primært på grund af for dårligt
vedligeholdt materiel. Inden næste sæson forventes alle skavanker afhjulpet og slidt udstyr
at være udskiftet.
Når det endelige årsresultat er kendt, vil klubben beslutte om der skal indkøbes en
“redningsbåd” til ca. 15.000

8. Eventuelt
Efterlysning af en eller flere der vil arbejde med at få gang i en FaceBook-gruppe/profil og evt.
hjemmesiden.

Næste møde onsdag den 02.11.2022

Venlig hilsen
Jan Bardino


